

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, NOVEMBER 6, 1985

(1)

[Text]

The Legislative Committee on Bill C-80, An Act to amend the Excise Tax Act and the Excise Act and to amend other Acts in consequence thereof met at 3:44 o'clock p.m., this day, the Chairman, Fred McCain, presiding.

Members of the Committee present: George Baker, Gilles Bernier, Lise Bourgault, Patrick Boyer, Dennis Cochrane, Alex Kindy, George Minaker, Rob Nicholson, Alan Redway, and Blaine Thacker.

Other Member present: Lee Clark.

In attendance: From the Research Branch, Library of Parliament: Monique Hébert, Research Office.

The Chairman announced his appointment as Chairman of the Committee pursuant to Standing Order 70.

The Order of Reference dated Tuesday, November 5, 1985 being read as follows:

ORDERED,—That Bill C-80, An Act to amend the Excise Tax Act and the Excise Act and to amend other Acts in consequence thereof, be referred to a Legislative Committee.

On motion of Alex Kindy, it was agreed,—That the Committee print 1,000 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*.

On motion of Patrick Boyer, it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive evidence and to authorize the printing thereof when a quorum is not present, provided that at least four Members, including the Chairman for the purposes of calculating this number, be present.

It was agreed,—That an advisory steering group consisting of two members from the Government, one Member from the Liberal Party and one member from the New Democratic Party be delegated, in consultation with the relevant spokesmen of their respective parties, to advise the Chairman on recommendations to bring before the Committee regarding its future business.

Alex Kindy moved,—That, at the discretion of the Chairman, reasonable travelling and living expenses be paid to witnesses invited to appear before the Committee, and that for such payment of expenses a limit of two representatives per organization be established.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

George Baker moved,—That during the questioning of witnesses there be allocated a minimum of five minutes and a maximum of ten minutes to the first questioner from each Party and that thereafter, five minutes be allocated to each subsequent questioner, subject to the discretion of the Chairman.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

PROCÈS-VERBAUX

LE MERCREDI 6 NOVEMBRE 1985

(1)

[Traduction]

Le Comité législatif sur le projet de loi C-80, Loi modifiant la Loi sur la taxe d'accise et la Loi sur l'accise et modifiant d'autres lois en conséquence, se réunit, ce jour à 15 h 44, sous la présidence de Fred McCain, (*président*).

Membres du Comité présents: George Baker, Gilles Bernier, Lise Bourgault, Patrick Boyer, Dennis Cochrane, Alex Kindy, George Minaker, Rob Nicholson, Alan Redway, Blaine Thacker.

Autre député présent: Lee Clark.

Aussi présente: Du Service de recherche de la Bibliothèque du parlement: Monique Hébert, attachée de recherche.

Le président annonce sa propre nomination à la présidence du Comité, conformément à l'article 70 du Règlement.

Lecture de l'ordre de renvoi du mardi 5 novembre 1985 est donnée en ces termes:

IL EST ORDONNÉ,—Que le projet de loi C-80, Loi modifiant la Loi sur la taxe d'accise et la Loi sur l'accise et modifiant d'autres lois en conséquence, soit déferé à un Comité législatif.

Sur motion d'Alex Kindy, *il est convenu*,—Que le Comité fasse imprimer 1,000 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*.

Sur motion de Patrick Boyer, *il est convenu*,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions, à recevoir des témoignages et à en permettre l'impression en l'absence du quorum, pourvu qu'au moins quatre membres soient présents, dont le président qui vérifiera le nombre.

Il est convenu,—Qu'un groupe consultatif de direction, formé de deux membres du gouvernement, d'un membre du parti libéral et d'un membre du nouveau parti démocratique, d'accord avec les porte-parole nécessaires des partis respectifs, soit délégué auprès du président pour conseiller ce dernier en ce qui a trait aux recommandations dont le Comité doit être saisi concernant ses futurs travaux.

Alex Kindy propose,—Que, à la discrétion du président, les témoins invités à comparaître devant le Comité soient remboursés des frais de déplacement et de séjour, jusqu'à concurrence de deux délégués par organisme.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

George Baker propose,—Qu'au cours de l'interrogatoire des témoins, le premier intervenant de chaque parti dispose d'au moins cinq minutes et de tout au plus dix minutes; et que chacun des intervenants suivants dispose de cinq minutes, le tout étant à la discrétion du président.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.